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ΕΥΡΩΠΑΪΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ

Ο Υπουργός Εξωτερικών Γιώργος Παπανδρέου, ενημερώνοντας τους 
Ελληνες δημοσιογράφους είπε τα εξής:

«Είναι μια πολύ σημαντική ημέρα, μετά από πολύμηνες σκληρές διαπραγμα
τεύσεις, με συγκεκριμένους στόχους της ελληνικής κυβέρνησης, στόχους για 
να βάλουμε ένα πλαίσιο αρχών, ένα πλαίσιο αξιών, ένα πλαίσιο κανόνων, μέ
σα στους οποίους θεωρούμε ότι μπορούμε να ζήσουμε σε ένα κλίμα ασφά
λειας, συνεργασίας, ειρήνης, κάτι το οποίο επιζητούν και απέδειξαν οι λαοί της 
περιοχής, σε όλα τα Βαλκάνια.
Είναι, λοιπόν, μια ευκαιρία που δίνεται στην Τουρκία, ως υποψήφια χώρα, να 
δείξει και η ίδια κατά πόσο θέλει, έχει την πολιτική βούληση να προχωρήσει 
προς την Ευρώπη, πάνω σε αυτές τις αξίες.
Πιστεύω ότι ανοίγονται, πια, πολύ σημαντικές ευκαιρίες και για την καλυτέ
ρευση των διμερών σχέσεων, μέσα σε αυτό το πλαίσιο, το οποίο έχει θεσμο
θετηθεί από τις αποφάσεις του Συμβουλίου, χθες, αλλά και βεβαίως για το με
γάλο πρόβλημά μας, την επίλυση του κυπριακού προβλήματος.

Όλα, βεβαίως, θα εξαρτηθούν από τη βούληση. Ο δρόμος είναι μακρύς. Βε
βαίως, δεν περιμένουμε άμεσα αποτελέσματα, αλλά είναι μια πολύ γερή βά
ση, πάνω στην οποία μπορούμε να χτίσουμε, μπορούμε να δουλέψουμε, να 
συνεχίσουμε συστηματικά και να εμπεδώσουμε αυτές τις αρχές για την περιο
χή μας.

Είναι, λοιπόν, πιστεύω ιστορική η ευκαιρία, αν όχι η στιγμή, που μας δίνεται 
και πρέπει να την αξιοποιήσουμε.

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Κύριε Υπουργέ, υπάρχουν δύο αντιδράσεις. Η μια του κ. 
Ετσεβίτ για την παραπομπή των ελληνοτουρκικών διαφορών στη Χάγη και οι 
αντιδράσεις στη Λευκωσία, όσον αφορά το τμήμα της απόφασης που αφορά 
το Κυπριακό.

Γ. ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ: Δεν ξέρω τις αντιδράσεις. Ο καθένας έχει το δικαίωμα να 
πει την άποψή του. Θεωρώ ότι είναι μια ιστορική απόφαση και αυτές οι απο
φάσεις ισχύουν.

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Ωστόσο, για την ουσία της απόφασης λέγεται ότι μέχρι 
το 2004 δεν θα έχει προλάβει η Τουρκία να αρχίσει τις ενταξιακές διαπραγμα
τεύσεις και οπότε δεν την αφορά το Διεθνές Δικαστήριο της Χάγης.
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Γ. ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ: Οι αποφάσεις είναι αποφάσεις. Δεν θέλω να μπω στις 
λεπτομέρειες των αποφάσεων, ούτε στην ερμηνεία τους. Αυτό είναι πολύ εύ
κολο να το κάνει ο καθένας, γιατί οι αποφάσεις είναι ξεκάθαρες. Αυτό που ζη
τήσαμε εμείς ήταν ακριβώς ξεκάθαρες αποφάσεις, οι οποίες και υπάρχουν ξε
κάθαρα για τα τρία μεγάλα θέματα που είχαμε θέσει.

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Τι αντίκτυπο θα έχουν τα συμπεράσματα του Ελσίνκι 
στις συνομιλίες για επίλυση του Κυπριακού;

Γ. ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ: Ελπίζουμε ότι ο αντίκτυπος μπορεί να είναι μόνο θετικός, 
διότι αυτή τη στιγμή έχουμε διασφαλίσει την πορεία της Κύπρου στην Ευρω
παϊκή Ενωση, μια σημαντικότατη νομίζω εξέλιξη, που αλλάζει τα δεδομένα 
των τελευταίων 25 ετών, παράλληλα με το ότι η Τουρκία έγινε μέρος αυτής 
της ευρύτερης ευρωπαϊκής οικογένειας, ως υποψήφια. Δεν μπορεί, παρά να 
προβληματίσει, πιστεύω, θετικά και την Τουρκία, αλλά και τους Τουρκοκυπρί
ους, ώστε οι Τουρκοκύπριοι να αποφασίσουν να ενταχθούν σε μια τέτοια δια
δικασία, που σημαίνει να προχωρήσουν στην ουσιαστική διαπραγμάτευση και 
τελικά στη δίκαιη επίλυση του Κυπριακού.
Αυτά είναι που ελπίζουμε. Εχουμε φτιάξει τις πιο καλές συνθήκες για να προ
χωρήσουμε στα προβλήματα που υπάρχουν και εσωτερικά στην Τουρκία, αλ
λά και σε διεθνές επίπεδο. Αυτό, όμως βεβαίως, δεν σημαίνει εγγύηση, ση
μαίνει μια ευκαιρία την οποία πρέπει να αξιοποιήσουμε θετικά, αποτελεσματι
κά, συστηματικά, να συνεχίσουμε, δηλαδή, τη δουλειά που κάνουμε μέχρι τώ
ρα.

Σας ευχαριστώ.
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